
Stránka 1 z 6 

  TNK 136 „DOPRAVNÍ TELEMATIKA“ 

  ZÁZNAM Z 85. ZASEDÁNÍ TNK 136  
10. října 2024 na Ministerstvu dopravy v Praze 

 

 
K bodu 1: Uvítání členů a zahájení zasedání TNK 136 

Předseda komise Dr. P. Bureš uvítal přítomné a představil nového pracovníka ČAS, Ing. J. Zajíčka, který 
převzal agendu po Ing. K. Hanušové s gescí ISO/TC 22 (Doc. Petr Bouchner). 

V rámci pozdějšího programu vysvětlil Ing. J. Beneš pracovní specializaci Ing. Matěje Malého na 
Kooperativní ITS (C-ITS); podílel se například na přípravě projektu C-Roads pro ČR, jeho úkolem byla i 
harmonizace v rámci C-Roads mezi členskými zeměmi, má zkušenost z mezinárodní standardizace, 
spolupracoval na důvěryhodnosti dat z ŘSD pro VW, zná kolegy z oboru C-ITS atd. Je tedy vhodným 
kandidátem na člena TNK. Ing. M. Malý se z jednání omluvil z důvodu zahraniční dovolené, ale písemně 
potvrdil svůj zájem o členství v TNK a dodal svůj první zpracovaný extrakt z ISO/TR 17427-8. 
Při následném hlasování bylo jednomyslně schváleno doporučení k jeho přijetí za člena TNK 136.  

 
ČÁST I.: PROJEKT PŘEJÍMÁNÍ EVROPSKÝCH A MEZINÁRODNÍCH NOREM  

K bodu 2:  Informace z plenárního zasedání ISO/TC 204 (11.-12. dubna) 

Dr. Petr Bureš využil možnosti hybridního 73. zasedání CEN/TC 278 ve dnech 11.-12. září v Delft, 
Nizozemí, a zúčastnil se online. Hlavní témata jednání byla: 

 Nový sekretář TC Paul Folten 

 Reporty pracovních skupin 

 Problémy s nezájmem o ERS (resp. řeší se v různých komisích, které o sobě nevědí) 

 2 standardizační požadavky, jeden na železniční interoperabilitu a druhý na důvěryhodný datový 
rámec EU, v obou těchto požadavcích máme potenciálně záběr a práci 

 Velká aktivita k aktu o kybernetické bezpečnosti 

 Prezentace OSD 

 Aktualizace webu TC 278 a EU ICIP 

Podrobnosti ze zpráv konvenorů jednotlivých WG a další informace uvedl Dr. Bureš ve svém záznamu 

z plenárního zasedání. 

Významným tématem je aktivita ISO/TC 204 v poradní skupině AG5: Marketing a publikace (M. Onder), 
kde P. Bureš rámcově představil český model informačního formátu o normách – Extrakt, a připravuje 
jeho podrobnější prezentaci na zasedání ISO v Bostonu. Aktualizace business plánu ISO je příležitostí k 
prezentaci Extraktů, očekává se podpora ze strany vedení TC, potenciál je významný. Dále vzhledem 
k tomu, že projekt StandardLand vychází z evropské legislativy, jedná se také o téma související s 
CEN/TC 278. 

ZÁVĚR 1:  Členové TNK 136 jednomyslným hlasováním doporučili Agentuře ČAS přijetí Ing. Matěje 
Malého z INTENS Corporation za člena komise. 

ZÁVĚR 2:  INTENS Corp. požádá prostřednictvím Ing. J. Křivky ČAS obvyklým formulářem o jmenování 
Ing. Matěje Malého za člena TNK 136.  

ZÁVĚR 3:  V rámci pravidelné cirkulace hostitelských zemí se podzimní zasedání CEN/TC 278 
uskuteční 10.-11. září 2025 v Praze.  

TNK 136/2050 

https://docs.google.com/document/d/1WWmEbElF_Hc4kdTtjmwaldcOpogL-5Xv/edit?usp=drive_link&ouid=117545654816921347162&rtpof=true&sd=true
https://docs.google.com/document/d/1WWmEbElF_Hc4kdTtjmwaldcOpogL-5Xv/edit?usp=drive_link&ouid=117545654816921347162&rtpof=true&sd=true
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Podzimní 64. zasedání ISO/TC 204 se bude konat 24.-25. října v Cambridge, USA. Dr. Bureš se na 
zasedání registroval. Ing. J. Křivka žádá sekretariát o zasílání žádostí o cestu na plenární zasedání ISO a 
CEN, aby Agentura ČAS účast oficiálního zástupce ČR potvrdila.  

  
K bodu 3:  Informace o připravovaném zasedání CEN/TC 278 v roce 2025 v Praze 

V minulosti se v České republice uskutečnilo týdenní zasedání CEN/TC 278 ve dnech 22.-23. března 
2017. Je to významná mezinárodní akce, která vyžaduje nadstandardní přípravu, zabezpečení 
společenského zázemí, doprovodný program a prezentaci hostitelské země. Na základě přípravného 
jednání v rámci Standardteam bylo doporučeno, aby se samostatnou publikací k zasedání podrobně 
představil projekt StandardLand se zaměřením na modul 1: Extrakt. Finanční zajištění doprovodných 
nákladů na hostitelskou úlohu České republiky včetně publikace je nad rámec činností projektu, proto 
byl v návrhu finančního plánu připraven požadavek na MD ČR o zvýšení příspěvku na rok 2025.  

 
K bodu 4:  Příprava zasedání CEN/TC 278 WG1 a ISO/TC 204 WG5 EFC v Praze 15.-16. října 2024 

Mgr. Jakub Rajnoch informoval o organizačních aspektech spojených se zasedáním WG Elektronický 
výběr poplatků v Praze. Z důvodu blokace zasedacích místnosti ČAS byly zajištěny náhradní prostory na 
ČVUT v Dejvicích. Obvyklý poplatek 20.000,- nepokryl ani nabídku cateringu (oběd v rámci zasedání). 
Po domluvě se SILMOS byly prostředky navýšeny i na večerní společenství setkání (obvyklý standard) 
v předpokládané celkové výši cca 45.000,- 

 
K bodu 5:  Návrh finančního plánu na rok 2025 

Ing. Večerka předložil návrh finančního plánu na rok 2025 (Zpráva 3.Q), ve kterém poukázal na obtíže 
vyvolané krácením prostředků na rok 2024 o 10 % oproti roku 2023. Následkem toho došlo 
k radikálnímu snížení příspěvků na součinnost s mateřskými organizacemi gestorů na paušální výši 
20.000 Kč. Dále se existenčně omezila spolu s růstem cen kapitola na účast na zahraničních zasedáních 
TC a WG. Dochází k výraznému propadu stanovené hodinové sazby 640 Kč (úroveň 2015) oproti 
externím službám na IT práce spojené s aktualizací webů aj. Zásadním momentem pro nutné navýšení 
příspěvku na rok 2025 je schválené zasedání technické komise CEN/TC 278 na podzim 2025, které bude 
pořádáno v Praze.  

Ředitel OPK Mgr. Ján Skovajsa sdělil, že chápe argumentaci spojenou s mimořádnými náklady na 
zasedání CEN/TC 278 v Praze a potřebami zvládnutí hostitelské role České republiky. O návrhu na 
zvýšení prostředků bude dále jednáno s tím, že SILMOS s.r.o. byl požádán o předložení podrobnějšího 
rozboru financování projektu a potřebných prostředků.  

ZÁVĚR 4:  V případě plenárních zasedání TC zašle sekretariát CTN Agentuře ČAS žádost o registraci 
Dr. P. Bureše na zasedání TC jako oficiálního zástupce ČR. 

ZÁVĚR 5:  Příprava zasedání CEN/TC 278 v Praze 11.-12. 9. 2025 si vyžádá doplňkové finanční 
prostředky nad rámec prostředků – projednat požadavek s MD ČR. 

ZÁVĚR 6:  V rámci prezentace ČR bude na zasedání zpracována a vydána publikace s podrobným 
popisem modulu EXTRAKT v angličtině a češtině a projektu StandardLand.  

ZÁVĚR 7:  Mgr. J. Rajnoch zajistí hostitelskou úlohu pro zasedání WG1 a WG5 na zasedání v Praze 
s následnou úhradou občerstvení z prostředků projektu z kapitoly cestovních výdajů.  

ZÁVĚR 8: 
 Návrh finančního plánu, zpracovaný formou Dodatku č. 10, předkládá MD ČR žádost o 

navýšení prostředků na rok 2025 do úrovně roku 2023 s tím, že nebude uplatněn další 
požadavek na zajištění zasedání CEN/TC 278.  
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K bodu 6:  Informace z účasti gestorů na jednáních WG ve 3.Q  

Přítomní gestoři stručně informovali o jednáních, kterých se zúčastnili ve 3.Q. Jednalo se o report: 

 Dr. V. Faltuse - proběhla jedna schůzka nad terminologickou normou, norma se začíná 

připravovat; WG řeší 4 klíčové normy: ISO 14812, ISO 704, ISO 10241-1, 21217, předseda nestihnul 

odprezentovat vše, bude řešeno na podzimním zasedání v Bostonu na konci října, schůzka tak 

nemá žádné závěry ani zápis. 

 Mgr. J. Rajnocha – probíhá kolečko revizí, komunikace mezi poskytovatelem služby a výběrčím 

mýtného (12855), norma byla upravena na několikrát, např. zařazeno ANPR, momentálně má 

toolkit kolem 300 stran, velkým tématem byly strojové kódy, ASN.1; potíže s ISO, chybí podpora 

formální konverze, problém s konverzí odkazovaných dokumentů; řeší se zohlednění CO2 v ceně 

mýtného. 

  Ing. E. Gelové – účastnila se hybridního jednání ISO WG19, prediktivní informace o bezpečnosti 

dopravy, řešila se norma ISO 24856 – role model, TARV jako modelový příklad použitelný pro jiné 

účely, prezentován koncept společnosti Honda, žádné závěry, spíše seznámení se s tématem a 

účastníky. 

Záznamy z těchto jednání jsou uvedeny v Průběžné zprávě za 3.Q 2024. 

K bodu 7: Přehled aktivit CTN, připomínkované normy a řešené úkoly v plánu TN 

Ing. Večerka představil přehled aktivit CTN ve 3Q. týkající se připomínkování norem za 3.Q (přes 80 
položek), aktuálně přejímaných čtyř norem a informace k projektu StandardLand. Zároveň seznámil 
Ing. J. Zajíčka s mechanismem hlasování gestorů, konzultace s národním aplikačním týmem apod.  

 

 

ČÁST II.: PROJEKT STANDARD/STANDARDLAND 2024 
 
K bodu 8 a 9: ITS Terminology – aktualizace a revize webu ITSTerminology.org a StandardLand.cz 

Ing. Večerka představil hlavní tematický úkol práce na příští rok a přitom prezentoval zápis ze zasedání 
Standardteam. První část se týká našich webů ITSTerminology.org a StandardLand.cz. Zpracovatelům a 
programátorům byly předány podklady pro aktualizaci terminologie a u StandardLand.cz také rozšíření 
o nové vyhledávací kategorie a další změny. Druhá část se týká modulu Extrakt projektu StandardLand. 
Nyní přichází příležitost posunout šestnáctiletou práci na projektu StandardLand na úroveň ISO či CEN.  

Ing. Večerka projde v minulosti zpracovanou metodickou část tvorby Extraktu pro budoucí sestavení 
kompletní informace o práci na StandardLand, která bude prezentována na jarním zasedání ISO AG5 a 
podzimním zasedání CEN v Praze. 

ZÁVĚR 9:  MD ČR projedná možnosti navýšení prostředků na činnost v roce 2025 na základě 
doplňujících podkladů od SILMOS s.r.o.  

ZÁVĚR 10: 

 CTN předalo zpracovateli webu www.ITSTerminology.org podklady potřebné pro 
kompletní aktualizaci terminologie ITS.  

 CTN předalo zpracovateli webu www.StandardLand.cz kompletní zadání pro aktualizaci 
terminologie a rozšíření webu o nové vyhledávací kategorie a další revize. 

ZÁVĚR 11: 
 CTN připraví metodické podklady pro zpracování Extraktu pro představení TC ISO a CEN 

v následujícím roce.  

https://drive.google.com/drive/folders/1L8iUkKiFQJ0kalWPRtfUAi8hFDtrl1_Y?usp=drive_link
http://www.itsterminology.org/
http://www.standardland.cz/
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K bodu 10: Extrakty za 1.-3. Q 

Ing. Večerka, s odkazem na tabulku zpracovaných extraktů na rok 2024 ve zprávě o projektu 
StandardLand poukázal na nerovnoměrné kvartální zpracování extraktů. Zbývající extrakty budou 
zpracovány do konce listopadu.  

 

K bodu 10: Různé, diskuze 

Prezentace tématu METR Mgr. Bártou a Ing. Vlčinským se přesouvá na výroční 86. zasedání TNK.  

Každoročním výstupem gestorů v závěru roku jsou:  

 Aktualizace Národního plánu na rok 2025 

 Výroční zpráva o činnosti gestora ve WG za rok 2024 

CTN rozešle do 15. listopadu aktualizovaný Národní plán gestorům k doplnění kategorií převzetí norem 
do soustavy ČSN. Gestoři odevzdají doplněný Národní plán na rok 2025 a Výroční zprávu gestora o 
činnosti ve WG do 30. listopadu. 

ZÁVĚR 14:  CTN SILMOS rozešle gestorům aktualizovaný Národní plán do 15. listopadu.   

ZÁVĚR 15:  Gestoři zašlou Národní plán na rok 2025 do 30. listopadu.  

ZÁVĚR 16:  Gestoři zašlou Výroční zprávu gestora za rok 2024 do 30. listopadu. 

TNK 136 děkuje za aktivní účast a spolupráci na činnostech komise pracovníkům MD ČR Mgr. J. 
Skovajsovi a Ing. J. Rehnovi. Příští zasedání je plánováno na čtvrtek 5. prosince. 

ZÁVĚR 17:  TNK 136 děkuje Ing. J. Skovajsovi a Ing. J. Rehnovi za hostování komise v prostorách MD. 

ZÁVĚR 18:  86. zasedání TNK 136 se uskuteční ve čtvrtek 5. prosince 2024 na Ministerstvu dopravy. 

 

Na den zasedání komise připadla významná událost – jednatel CTN SILMOS s.r.o. a náš dlouholetý přítel a 
inovátor Igor Večerka oslavil své 70. narozeniny. Po zasedání jsme se společně věnovali oslavě tohoto milníku, 
která byla významná nejen pro Igora, ale i pro nás všechny. Všichni přítomní se připojili ke gratulacím a přání, 
aby Igor s námi ještě dlouho zůstal. 

ZÁVĚR 19: 
 Členové TNK 136 děkují Igoru Večerkovi za jeho dlouholeté angažmá v Komisi a přejí mu 

vše nejlepší k jeho 70. narozeninám.  

 

 

 

Zpracoval: Ing. Igor Večerka, Mgr. David Bárta 

Kontrola a doplnění: Dr. Petr Bureš (bod 10), Mgr. Ján Skovajsa (bod 5) 

 

ZÁVĚR 12:  Zbývající extrakty za rok 2024 pošlou zpracovatelé do 30. listopadu.  

ZÁVĚR 13:  Mgr. Bárta a Ing. Vlčinský připraví na 86. zasedání TNK prezentaci tématu METR. 
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Příloha: Prezenční listina 
 


